
 
 

01.04.22 

 

I henhold til §37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Hvis eksport af isbjørneskind igen skal åbnes, hvilke veje skal der benyttes mht. lovgivnin-

gen? 

2. Såfremt eksport af isbjørneskind genåbnes, hvilke konsekvenser for Grønland vil dette få? 

3.  Hvad kan Naalakkersuisut gøre for at genåbne for eksport af isbjørneskind for at genetab-

lere indkomst for fangere? 

(Medlem af Inatsisartut Mette A-Hammeken, Naleraq)  

 

Begrundelse: 

Isbjørnejægerne i dag har ingen mulighed for at kunne indhandle isbjørneskind, idet eksport af disse 

blev standset i 2008. Jeg mener at man igen må bane vej for en genåbning af eksport, fordi den nu-

værende situation er uholdbar. Man kan ikke blot ty sig til fangernes tålmodighed. Isbjørnejægerne 

afsætter nu isbjørneskind til en meget lav pris for at kunne dække deres forpligtelser til husleje, el, 

renovation m.v. Vi kan ikke vende det blinde øje til fangere som udøver fangst på bæredygtigt 

grundlag gennem mange år. Der skal gøres en indsats for indhandling af isbjørneskind, man skal 

finde afsætningsmuligheder. Der skal være mulighed for indhandling af alt fangst – også isbjørnes-

kind. 

 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 

 


